
رئیس جمهور در بازدید از سازمان سینمایی: 

هرگونه هزینه برای 
سینما، سرمایه گذاری 

برای کشور است

رئیس جمهور گفت: یکــی از وظایف مهم دولت 
فراهم کردن زمینه برای شکوفایی استعدادها در 

هر نقطه از کشور است.
به گزارش ایســنا، ســیدابراهیم رئیســی، صبح 
سه شنبه، ۲6 دی ۱۴۰۲ در جریان نظارت ستادی 
از وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، ضمن بازدید 
از معاونت امور سینمایی این وزارتخانه، دیداری 
با دبیر، هیأت انتخاب و هنرمندان دســت اندرکار 
»چهل و دومین جشــنواره فیلم فجر« داشت و 
پس از اســتماع توضیحات و نظرات آنان، با ابراز 
خرســندی از حضور در جمع ایشان تصریح کرد: 
تمدن ایرانی- اسلامی داشته های فرهنگی، هنری 
و ادبی ارزشــمندی دارد که یکــی از مؤثرترین 
روش های ارائه آن به دنیا به تصویر کشیده شدن 
این داشته ها در قالب سینماست و دولت مردمی 
آمادگــی دارد کــه در ایــن عرصه بــا همکاری 
 اهالی فرهنگ و هنر و به همــت خود هنرمندان

قدم بردارد.
وی با قدردانی از برگزار کنندگان چهل و دومین 
جشــنواره فیلم فجر، بر تلاش برای تقویت نقاط 
قوت و رفع کاستی ها و ضعف های این رویداد مهم 
تأکید کرد و اظهار داشت: استفاده از نگاه و تجارب 
پیشکسوتان در این زمینه بسیار اهمیت دارد و به 
هیچ وجه نباید اجازه داد این تجــارب ارزنده در 

حاشیه قرار گیرد.
وی با بیان اینکه »ایران پیشینه و تمدن بزرگ و 
درخشانی دارد که قابل ارائه به همه جهان است«، 
افزود: سینما موضوعی مهم و قابل توجه است که 
هرگونه هزینه در آن نوعی ســرمایه گذاری برای 

کشور است.
رئیســی همچنین با اشــاره به گزارش ارائه شده 
درباره افزایش قابل توجه آثار ارائه شده در این دوره 
از جشنواره از فیلمســازان فیلم اولی و شهرستانی 
گفت: یکی از وظایف مهم دولت ها این اســت که 
زمینه شــکوفایی همه اســتعدادها در هر نقطه از 
کشور، حتی نقاط دورافتاده و محروم را فراهم کنند.

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش نگاه 
حاکم بر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در دولت 
مردمی و توجه به تمامی فعــالان عرصه فرهنگ 
و هنر و توجه به خواســته ها و دغدغه های آنان را 
ارزنده دانســت و افزود: بنده به اعتبار جلسات و 
دیدارهایی که با فعالان فرهنگی و هنری داشته ام، 
اطلاع دارم کــه فعالان این عرصه خواســته ها و 
دغدغه های خیلی پیچیده و غیرقابل دســتیابی 
ندارند و لذا باید نظرات، تجربیات و ظرفیت های 
آنان مورد توجه قرار گیرد.وی در پایان سخنانش 
به اهمیت عرضه آثار هنری، سینمایی و ادبی در 
کشورهای اسلامی، همسایه و همسو اشاره کرد و 
گفت: آنچه تا کنون از آثار فرهنگی، هنری و ادبی 
کشور به این بخش از کشورها ارائه شده با استقبال 
بســیار خوبی مواجه شده و توانســته ارزش های 
جمهوری اســلامی را ترویج کند؛ بنابراین تولید 
 و عرضه اینگونــه آثار فاخر فرهنگــی باید مورد 

حمایت قرار گیرد. 

بهزاد عبدی ،   آهنگساز 
»معجزه پروین« شد 

بهزاد عبــدی برنده ۲ ســیمرغ بلورین و یک 
دیپلم افتخار از ادوار مختلف جشــنواره فیلم 
فجر، موســیقی متن فیلم سینمایی »معجزه 
پروین« را می سازد. این هنرمند پیش از این، 
سیمرغ بلورین بهترین موسیقی متن را برای 
۲ فیلم »آل« و »مزار شــریف« در دوره های 
بیست و هشتم و سی و ســوم و دیپلم افتخار 
بهترین موسیقی متن را برای فیلم »علفزار« در 
چهلمین جشنواره فیلم فجر کسب کرده است.

»معجزه پروین«، داســتان زندگــی پروین 
اعتصامی بانوی شــاعر ایرانی به نویسندگی و 
کارگردانی  محمدرضــا ورزی و تهیه کنندگی 
محمدرضا شریفی نیاست که امسال در بخش 
سودای سیمرغ چهل و دومین جشنواره فیلم 
فجر حضــور دارد.آزیتــا حاجیان، 
محمدرضا شــریفی نیا، حسین 
پاکــدل، محمدعلــی نجفی، 
امیرحســین صدیق، رامین 
ناصر نصیر، رضا فیاضی، بیژن 
بنفشه خواه، یوسف صیادی، 
حســام نواب صفــوی، ملیکا 
شــریفی نیا، محمد شعبان پور، 
الهه جعفــری، محمدرضا 
شهبانی نوری و مریم 
ازجملــه  ورزی 
بازیگــران ایــن 

فیلم هستند.

ایستگاه 
خبر

 خبر
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از سال۹۶ به بعد تقریبا هر سال فیلم  کمدی 
روی پرده داشــته اید که جزو فیلم های 
صدرنشین جدول گیشــه بوده اند. سالی 
هم بوده که هردو فیلم بالای جدول فروش، 
کمدی های شــما بوده اند. به جز سال۹۹ 
که به خاطر کرونا عملا چیزی به نام اکران 
عمومی وجود نداشت، گیشه سینماها با 
کمدی های مسعود اطیابی گره خورده است. 
چنین تداومی در سینمای ایران بی سابقه 
است. سال۹۵ »ماه گرفتگی« را ساختید 
که یک درام سیاســی بود و بعد از آن با 
»تگزاس« تغییر مسیر دادید و فعال ترین 
کارگردان سینمای ایران در حوزه کمدی 
شدید. این تغییر مسیر چگونه اتفاق افتاد؟ 
البته قبلش من »خروس جنگــی«، »اخلاقتو 
خوب کن« و »شرط اول« را ساخته بودم که آنها 

هم کمدی بودند.
 جنس کمدی های دهه 80شما با کمدی های 

این سال هایتان خیلی فرق می کند.
شــاید بشــود گفت از »تگزاس« به این ســو 
کمدی هایی ســاختم که وجه سرگرم کنندگی 

بیشتری داشتند.
 سرگرم کننده تر به چه معنا؟ 

جوری که تماشــاگر لذت بیشــتری از آن ببرد 
و وقتــی فیلــم را    می بینــد3، ۲ صحنه اش در 
یادش بماند و بگوید باهاش حــال کردم و حالم 
جا آمد. ما این را در فیلم های اکشــن هم داریم 
کــه ســکانس های پرتحــرک و پرحادثه ای که 
شــاید پرداخت اغراق آمیزی هم دارند را در یاد 
می سپارد؛ صحنه هایی که تماشاگر با علم به اینکه 
اغراق آمیز و اصطلاحا خالی بندی است و ربطی به 
واقعیت ندارد را دوست دارد و با آنها حال می کند؛ 
صحنه هایی که در آنها حرکات رزمی و نمایشی 
وجود دارد و تماشــاگر از دیدنشان لذت می برد. 
این در ژانرهای دیگر هم هست. تماشاگر به سالن 
سینما آمده که سرگرم شود و لذت ببرد، با اتفاق ها 
و دیالوگ ها تفریح کند و با موقعیت های داستانی 
و شخصیت ها سرگرم شود و لذت ببرد. اینها فارغ 

از بحث های مضمونی و محتوایی است.
شــما تا قبل از تمرکز بر ساخت کمدی، 
کارنامه متنوعی داشــتید. می شود گفت 
که تقریبا همه  گونه فیلم ســاخته بودید؛ 
از کمدی اخلاقی تا درام سیاسی. در این 
سال ها فقط کمدی ساخته اید. این محصول 
همراهی با موج کمدی هایی بود که از دهه۹0 

به ژانر مسلط سینمای ایران تبدیل شد؟ 
نه اتفاقا برعکــس، زمانی که ما آمدیم ســراغ 
کمدی، خیلی ســاخت این نوع فیلم ها پررنگ 
نبود  و ساخته می شد البته کمدی قبل از 
اینکه شما شیفت کنید روی این ژانر 

هم ساخته می شد. 
 البته کمدی قبل از اینکه شما 
شیفت کنید روی این ژانر هم 
ساخته می شد کمتر فیلم هایی 
مثل »نهنگ عنبــر« و »من 
سالوادور نیستم« با بازی رضا 
عطاران در ســال های۹۴و۹۵ 

اکران شده بودند.
تعدادشــان خیلی نبود. احساســم 
این بود که بعــد از برخی تحولات 
اجتماعی و اقتصادی سینما 
باید بســتری 

برای فراغت مــردم از مشــکلات بیرونی ایجاد 
کند. این کمدی ها محصــول این دیدگاه بود که 
چطور با سینما حال مردم را بهتر کنیم. آن وجه 
سرگرم کنندگی را بیشتر درنظر گرفتیم. شاید یک 
دلیل موفقیت »تگزاس« یک و دو و بقیه کمدی ها 
این بود که در این فیلم ها قرار نبود از موضع بالا و 
به عنوان دانای کل، مضمون و محتوایی به مردم 
تحمیل شود . البته این به معنای بی محتوا بودن 
کمدی ها نیســت ؛ مثلا در »تگــزاس« نقدی بر 
شیوه مهاجرت دارد یا »تگزاس۲« بحث ازدواج 
در سنین بالاتر را به عنوان یک حق انسانی مطرح 
می کند؛ حقی که خیلی ها آن را نادیده می گیرند و 
ما به شکل طنز مطرحش کردیم . در »دینامیت« 
که اصلا محتوا حرف اول را می زند و موقعیت های 
کمدی در دل محتواســت که شــکل می گیرد. 
حرفی کــه »دینامیت« می زند مهم اســت و در 
نســخه کاملش این حرف خیلی بهتر و دقیق تر 
مطرح شده بود تا نســخه ای که پروانه گرفت و 
اکران شد. سعی کردم در کمدی ها هیچ کدام از 
فیلم ها به هم شبیه نباشند. جز »تگزاس« ها، بقیه 
فیلم ها ارتباطی به هم ندارند؛ نه از نظر ســاختار 
و نه مضمون؛ مثــلا در »هتل« میزانســن ها با 
»دینامیت« خیلی متفاوت است. در »دینامیت« 
 نوع قاب بندی ها ســاده است و در »هتل« به کل 
جور دیگــری کار کردیم. تفــاوت را هم تفاوت 
روایت و الزامات فیلمنامه رقم می زند. مردم هم 
این تفاوت را احســاس می کنند. مردمی که نیاز 
به شادی دارند و شاید فیلم های من در این زمینه 
پاسخ مناسبی به نیاز مردم می دهند و به همین 

دلیل در گیشه موفق بوده اند.
خیلی از دوســتان و همکاران ما، 
منتقدان و سینمایی نویســان اعتقاد دارند 
کمدی هــای پرفروش این ســال ها به دلیل 
نزدیکی به خطوط قرمز بــه فروش بالایی 

رسیده اند.
مثلا چه خطوط قرمزی؟

خطوط قرمز سیاسی و اجتماعی که 
معمولا در کمدی ها با آنها شوخی می شود. در 
حوزه مسائل جنسی هم شوخی هایی می شود.

در حوزه مســائل سیاســی و اجتماعی شاید به 
خطوط قرمز نزدیک شــده باشیم، اما در مسائل 
جنســی، من حتی از فاصله خیلــی دورش هم 
رد نمی شوم. ســعی می کنم خیلی رعایت کنم. 
نمی خواهم خیلی هم پاستوریزه رفتار کنم، اما 
هرگز حریم شکنی نمی کنم. این انگ دروغینی 
است که برخی منتقدان به فیلم های من زده اند 
که دربــاره دلایلــش نمی خواهم اینجــا ورود 
کنم. مهم این اســت که مردم متوجه هســتند 
و اتفاقا بیشــتر مخاطبان ما خانواده ها هستند ؛ 
خانواده هایی که همگی با هم به سینما می روند و 
بعد، تماشای فیلم ما را به دیگران توصیه می کنند 
و خودشان باز هم با بچه هایشان می روند و دوباره 
فیلم ما را می بینند. قطعا اگر هنجارشــکنی در 
فیلمی اتفاق بیفتد، خانواده ها از آن فیلم استقبال 
نمی کنند. شــخصا با ابتذال بــه معنای دقیق 
کلمه اش به شــدت مخالفم. هرگــز هم فیلم 
مبتذل نساخته ام. حالا بحث منتقدان به کنار، 
عده دیگری هم هستند که بحث ابتذال در 
سینما را مطرح می کنند که حکایت شان 
حکایت آن دزدی اســت که در خیابان 
می دویــد و فریــاد  آی دزد! آی دزد! 
ســر می داد. الان هم مبتذل سازان 
داد می زنند؛  آی ابتذال ! آی ابتذال! 
درحالی کــه خودشــان فیلم های 
مبتــذل می ســازند و وارد خطوط 
قرمز جنسی و سیاســی می شوند و 
به صــورت جدی بــه ناامنــی محیط 
خانواده هــا دامن می زننــد. اینها با این 
فیلم ها، فرار به جلو می کنند و انگشت اتهام 
به ســمت ما می گیرند. به هر حال جالب است 
که مبتذل ساز، از سینمای مبتذل انتقاد می کند.

 اینهــا را دربــاره همکارانتان 
می گویید که معمــولا از فیلم های پرفروش 

به عنوان کمدی مبتذل یاد می کنند.
علاقه ای ندارم کــه دربــاره همکارانم صحبت 
کنم. اصلا ایــن روحیه را نــدارم، ولی وقتی که 
تعداد محدودی از همکاران ما در سینمای ایران، 
چنین قضاوت ناجوانمردانه ای انجام می دهند، 
باید واکنش نشــان دهم. واقعا هم تعدادشــان 
محدود است، ولی صدایشــان خیلی بلند است 

و همراهانی هم میان منتقدان و رســانه ها دارند 
که به انعکاس بیشــتر این صدا کمک می کنند. 
به هر حال خبرهایش به ما هم می رسد. برای من 
پیام آمده که حالا که ما را تحویل نمی گیری، ما 
در رسانه ها دوســتانی داریم و شما را می کوبیم. 
من این پیام را در گوشــی ام دارم. بعد می بینی 
که هجمه ای به راه می افتد که ابتذال، سینمای 
ایران را نابود کرد . درحالی که این جریان است که 
با فیلم ها و رویکردهایشــان کمر به قتل سینما 
بســته اند. در چنین شــرایطی چرا باید سکوت 
کنم؟ با کسانی که سینما را به ابتذال کشانده اند 
باید تعارف داشته باشم؟ من با فیلم هایم شادی 
و نشاط به جامعه داده ام. شما هنرتان هدر دادن 
بیت المال و ســاختن فیلم هایی است که هیچ 
گره ای از زندگی مردم باز نمی کند و در مواردی 

هم تصویر دروغین از زندگی جامعه می دهند.
 مشخصا سینماگرانی چون مجید 
مجیدی و اخیرا رضا میرکریمی از کمدی های 
مبتذل انتقاد کرده اند؛ فیلمسازانی که متعلق 

به طیف خاصی از سینمای ایران هستند.
من از هیچ همکاری اسم نمی برم. این کارگردان ها 
که شما اســم بردید فیلم هایی ســاخته اند که 
دوستشــان دارم و البتــه تعدادی از آثارشــان 
را هم دوســت ندارم؛ برای اینکــه حرفی برای 
گفتن نداشتند و فقط هزینه سنگینی به دوش 

بیت المال انداختند.
به صورت کلی می گویم، ما فیلمسازانی داشته ایم 
که ســراغ موضوعات خیلی مهمی رفته اند، ولی 
ناشــیانه و بدون مطالعه کار کرده اند و در نتیجه 
موفق نشده اند . من لااقل درباره موضوعاتی فیلم 
ساخته ام که نسبت به آنها اشراف داشته ام و در 
مضمون و تکنیک از پســش برآمده ام. خیلی از 
مضامین ارزشمند در این سال ها دستمایه قرار 
گرفته اند و دوســتان آنقدر در مواجهــه با آنها 
بد عمل کرده اند کــه مردم را دلــزده کرده اند. 
این ابتذال اســت. عده ای از اینها نه تنها توانایی 
جذب مخاطب را ندارند که گاهی تعمد دارند که 

فیلم هایشان دیده نشود.
یــک نکتــه ای هم هســت؛ 
گاهی وقت ها علت انتقــاد کارگردان ها این 
است که احســاس می کنند کمدی ها فضای 

اکران را برای فیلم هایشان محدود می کنند. 
اصلا اینطور نیســت... کمدی ها اتفاقا فضا را باز 

کرده اند... 
وقتی چنــد کمــدی پرفروش 
به صورت همزمان روی پرده می آید، بیشتر 
سالن ها و ســانس های خوب را به خودشان 
اختصاص می دهند و فضا بــرای فیلم های 
اجتماعی محدود می شود . طبیعی هم هست 

چون سینمادار اولویتش کمدی است. 
سینمادار به کمدی هم رحم نمی کند.  تا مخاطب 
در سینما تقاضای دیدن فیلمی را نداشته باشد 
امکان ندارد سینمادار نسبت به اکرانش در سالن 
 و سانس خوب اصرار داشته باشــد.  امسال کلا 
۱۴، ۱3فیلم کمدی اکران شده اند. اینها فضایی 

را اشغال نکرده اند.
فقط یک »فسیل« به تنهایی ماه ها 
بخش عمده ای از سالن ها را در اختیار داشت.  
فضا به نسبت تقاضاست .  به نسبت تقاضا الان »هتل« 
باید فضای بیشتری داشته باشد . همین الان هم ما 

نسبت به استقبال مردم، کمبود سالن داریم.
به هرحال قابل قیــاس با خیلی از 

فیلم ها نیست. 
همین الان فیلم هایی که مخاطــب ندارند را به 
مردم پیشنهاد بدهید. اصلا کلی سالن با بهترین 
ســانس ها در اختیارشــان قرار بدهید؛ اتفاقی 
می افتد؟ مــردم از آنها اســتقبال می کنند؟ آیا 
خانواده ها حاضرند بلیــت بخرند و این فیلم ها را 

ببینند؟ سؤال اینجاست. 
یکی از همکاران شــما مصاحبه 
کرده و گفته بود که از دیدن »هتل« به همراه 

فرزندش خجالت کشیده است. 
بهتر است اصلا وارد این داســتان نشویم. چون 
ایشان به صحنه ای اشــاره کرده که قبلا از فیلم 
درآورده ایم. کاملا مشخص است که فیلم را ندیده 
و براساس شنیده هایش حرف زده است.  موضوع 

مهمی نیست؛ از آن بگذریم.
شما را بیشتر به عنوان کارگردانی 
محجوب به خاطر می آوریم. امروز اما عصبانی 

به نظر می رسید. 
وقتی دائم ســکوت می کنی و می گذری و ســعی 
می کنــی روی کار خودت که فیلمســازی اســت 
متمرکز باشــی ولی می بینی عده ای به صورت دائم 
در حال سمپاشی هستند، طبیعی است که واکنش 
نشان بدهی. خیلی از بحث هایی که مطرح می شود 
به خاطر بی تقوایی اســت.  اگر تقوا داشــته باشید 
اینقدر راحت به دیگران تهمت نمی زنید. من مدت ها 
ســکوت کردم ولی به این نتیجه رسیده ام که وقتی 
پاســخ نمی دهی طرف فکر می کند حق با اوست و 
بر موضع باطلش اصرار می کند. افتخار می کنم که 
تاکنون فیلم های سالمی ساخته ام که خانواده ها را به 
سینما آورده و در این شرایط سخت اقتصادی برای 

ســاعاتی حال دل مردم را خوب 
 کرده اســت. اصل هم حال خوب

مردم است. 
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گفت وگو با مسعود اطیابی  
پولساز ترین کارگردان سینمای 

ایران در این سال ها

کارگردان درام ها و کمدی های اخلاقی دهه80 سینمای 
ایران )با فیلم هایی چون »مصایب دوشیزه«، »خروس 
جنگی«، »شــرط اول« و »اخلاقتو خوب کن«( از نیمه 
دوم دهه ۹0، به چهره پرکار و موفق ســینمای موسوم 
به بدنه تبدیل شد . مسعود اطیابی در فاصله سال های 
۱۳۹۷ تا ۱۴0۲، فیلم هایی روی پرده داشته که همیشه 
جزو ۲فیلم رده بالای جدول گیشــه بوده اند. مروری بر 
اسامی این فیلم ها و میزان موفقیت شان در گیشه، نشان 
می دهد که اطیابی در این سال ها بهتر از هر کارگردان 
دیگری توانایی برقراری ارتباط با مخاطب را داشــته 
است . »تگزاس«، »تگزاس۲«، »دینامیت«، »انفرادی« و 
»بخارست« کمدی های موفق و پرفروش اطیابی در این 
سال ها بوده اند و حالا هم »هتل« روی پرده است که بعد 
از »فسیل« پرفروش ترین و پرتماشاگرترین فیلم امسال 
است و باید در سال۱۴0۳ منتظر »تگزاس۳« باشیم که 
اگر اتفاق غیرمنتظره ای رخ ندهد، موفقیت تجاری اش 
تضمین شده به نظر می رســد. با مسعود اطیابی درباره 
مسیری که در این سال ها طی کرده گفت وگو کرده ایم؛ 

کارگردانی که دل پری از برخی همکارانش دارد...

برش های کوتاه

 »هتل«
کلا ۴۰ثانیه رقص دارد

  وقتــی می خواهند وزیر 
ارشــاد را نقد کنند اول 
فیلم ما را می کوبند! بعد از 
گذشت چنددهه سینمای 
ایران توانسته برای یک 
فیلم مخاطب بسیار بالایی 
را به دســت آورد و هنوز 
هم مــردم از دیدن آن 

استقبال می کنند.
اگــر فیلم هایــی مانند 
»هتل« یا »فسیل« ۱0سال 
دیگر هم روی پرده سینما 
باشــند باز هم مخاطب 
خــود را دارنــد و حتی 
می تواننــد تا ۷0میلیون 
نفر هم مخاطب داشــته 

باشند. 
چرا نباید بــه این فکر 
کنیم که »هتل« توانسته 
مخاطب را به سینما جذب 
کند؟ به وزیر فرهنگ و 
اســلامی حمله  ارشاد 
می کنند و می گویند که 
تنها به آمار نگاه می کند، 
مگر اتکا به آمار اشتباه 

است؟
آمــار بــالای مخاطب 
عمومی  نشاط  به معنای 
و شکســت دشمن برای 
تلــخ کام کــردن مردم 
است. به رقص فیلم من 
انتقاد می کنند. »هتل« 
کلا ۴0ثانیــه رقص دارد 
ولی فیلم هــای محبوب 
 خودشــان پر از رقص و 

آواز است.

تگزاس۳
 احتمالا 

در اکران عید فطر
 مشــغول کارهای فنی 
هســتیم.  »تگزاس۳« 
این فیلم فعــلا کار دارد 
تا آماده نمایش شود. در 
مورد زمان اکرانش دقیق 

نمی شود نظر داد.
برخی رسانه ها از آمدن 
فیلم به اکــران نوروزی 
گفته اند ولی فکر می کنم 
فیلم ما به اکران عید فطر 
برسد. کلا در مورد زمان 
اکران بایــد تهیه کننده 

تصمیم  بگیرد. 

سعید مروتیگفت وگو
روزنامه نگار
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 دوست دارم با 
پرستویی کار کنم

 بازیگــران خوبــی در 
سینمای ایران داریم که با 
تعدادی از آنها کار کرده ام 
و با برخی هم هنوز فرصت 
همکاری پیــش نیامده 
است . اگر بخواهم از یک 
نفر نام ببرم که علاقه مند 
به همکاری با او هســتم 
و هنوز قســمت نشده، 
باید به پرویز پرســتویی 
اشاره کنم. دوست دارم 
در کارنامه ام همکاری با 

پرستویی را داشته باشم. 

ســعی کردم در کمدی ها هیچ کدام از فیلم ها به هم شــبیه نباشــند. جز »تگزاس« ها، بقیه 
فیلم ها ارتباطی به هم ندارند؛ نه از نظر ساختار و نه مضمون؛ مثلا در »هتل« میزانسن ها با 
»دینامیت« خیلی متفاوت است. در »دینامیت« نوع قاب بندی ها ساده است و در »هتل« 
به کل جور دیگری کار کردیم. تفاوت را هــم تفاوت روایت و الزامــات فیلمنامه رقم می زند. 
مردم هم این تفاوت را احساس می کنند؛ مردمی که نیاز به شادی دارند و شاید فیلم های من در این زمینه پاسخ 

مناسبی به نیاز مردم می دهند و به همین دلیل در گیشه موفق بوده اند 

الان مبتذل ســازان داد می زننــد؛  آی ابتــذال ! 
آی ابتــذال! درحالی کــه خودشــان فیلم هــای 
مبتذل می سازند و وارد خطوط قرمز جنسی و 
سیاسی می شوند و به صورت جدی به ناامنی 
محیط خانواده ها دامن می زننــد. اینها با این 
فیلم ها، فرار به جلو می کنند و انگشت اتهام 
به ســمت مــا می گیرنــد. بــه هــر حــال جالب 
اســت کــه مبتذل ســاز، از ســینمای مبتــذل 

انتقاد می کند 


